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Marti, a avut loc sedinta extrordinara a Consiliului Judetean Maramures, convocata in principal
pentru adopatarea proiectului de hotarare privind repartizarea sumelor din cota de 20% pentru
sustinerea programelor de dezvoltare locala. In total au fost discutate si aprobate 10 proiecte de
hotarari din diferite domenii. O sedinta destul de linistita, fara probleme deosebite, inca o
dovada ca la jumatatea actualului mandat consilierii s-au maturizat.

In conformitate cu prevederile Legii nr. 273/2006 privind finantele publice locale, 20% din cotele
si sumele defalcate din unele venituri ale statului se repartizeaza prin hotar]re a Consiliului
Judetean. Aceste sume trebuie folosite pentru sustinerea programelor de dezvoltare locala si
sustinerea proiectelor de infrastructura care necesita cofinantare locala. Consilierii judeteni au
impartit suma de 15,3 milioane lei, din care 7,2 milioane reprezinta sume defalcate din taxa pe
valoare adaugata pentru echilibrarea bugetelor locale si 8,01 milioane sunt defalcate din cotele
pe venit. Dintre cele doua municipii, Sighetu Marmatiei a primit 900.000 lei, iar Baia Mare
150.000 lei. Cele 11 orase vor beneficia de sume sensibil egale, cea mai mare mergand spre
Tautii Magheraus (600.000), iar cea mai mica la Seini (250.000 lei). 

  

Nici daca am vrea nu am putea face speculatii legate de impartirea banilor pe criterii politice,
atata vreme cat doua orase conduse de primari PSD (Tautii Magheraus si Cavnic), au primit cei
mai multi bani. In total, orasele vor primi 3,6 milioane lei. Administratiile publice locale din mediu
rural vor primi suma de 10,6 milioane lei, fiecarei comune revenindu-i intre 50.000 (Sapanta,
Oarta de Jos, Lapus, Baiut, Bocicoiu Mare) si 350 (Moisei si Coroieni). Si aici gasim in
prim-plan mai multe primarii PSD (Asuajul de Sus, Bogdan Voda, Botiza, Budesti, Ieud, Rona
de Sus, Suciu de Sus, Vadu Izei), fiecare cu cate 300.000, respectiv 250.000 lei. Singurele, de
altfel. In aceste conditii, zau ca nu putem spune decat ca alesii PSD au stiut cum sa negocieze
in aceasta problema.
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Se vrea privatizarea SC Drumuri si Poduri?

Cel mai discutat punct de pe ordinea de zi a fost aprobarea bugetului de venituri si cheltuieli
pentru SC Drumuri si Poduri. Nu bugetul a fost marul discordiei, ci viitorul societatii aflata in
subordinea CJ. Victor Marina, presedintele Consiliului de Administratie, a aratat situatia reala in
care se afla societatea. E greu, daca nu chiar imposibil, de c]stigat licitatii din moment ce pentru
fiecare lucrare sunt cam 6-10 concurenti, mult mai bine dotati din punct de vedere tehnic. SC
Drumuri si Poduri are in administrare peste 800 kilometri de drumuri judetene. “Consiliul
Judetean trebuie sa decida daca pentru intretinerea acestei retele de drumuri este nevoie de o
societate proprie, de una din afara, sau de privatizarea acesteia. Mereu se pune intrebarea
daca ne putem descurca in actuala situatie. Va spun ca avem foarte multe puncte de lucru in tot
judetul. Dispersia inseamna lipsa eficientei. Modul de organizare a societatii este deficitar in
acest moment”, a spus Marina. Societatea comerciala a luat masuri deosebite pentru a reduce
cheltuielile salariale. Au fost pensionati 33 de salariati pentru limita de varsta, anticipat sau
incapacitate de munca. S-a desfacut contractul de munca la un numar de 45 de angajati
(conform Legii nr. 53/2003 – Codul Muncii), la 4 salariati nu li s-a prelungit contractul pe
perioada determinata, iar la 8 le-a fost desfacut pe baza de intelegere. Asa se face ca in anul
2009 erau 386 de angajati, iar in 2010 doar 296. Raportul lui Marina a dat drumul la tot felul de
discutii. Consilierul Gheorghe Simon a solicitat efectuarea unui audit si o evaluare a societatii,
pentru ca singura solutie de iesire din criza, in opinia lui, ar fi privatizarea ei. Marina i-a raspuns
ca exista audit extern si chiar un raport de evaluare. Presedintele Mircea Man a solicitat
introducerea unui amendament la acest punct si, dupa o pauza de consultari, s-a adoptat
proiectul si propunerea de realizare a unui raport de evaluare a societatii in vederea eventualei
privatizari.
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